
Programma Vitaal Platteland

Hoe gaat het met de inzet vanuit ons als gemeente?
Binnen het programma vitaal platteland zien we bij een aantal projecten enig effect van 
covid. Vooral omdat er sprake is van fysieke bijeenkomsten die niet door konden/kunnen 
gaan of moesten omschakelen naar digitaal. Zo is het biodiversiteitsplan vertraagd, 
omdat er ingezet werd op fysieke bijeenkomsten en omgeschakeld moest worden naar 
digitale bijeenkomsten. Het biodiversiteitsplan ligt verder nu wel op koers voor afronding 
in het voorjaar van 2021. Het project Korte Ketens moest ook omschakelen van fysiek 
naar digitaal, dit betekende helaas dat een aantal deelnemers afhaakte. Er was geen 
vertraging en het project loop goed door en zal waarschijnlijk afgerond worden in april 
2021. 
Het project ´Gastheer van het Landschap´ is in 2020 uitgesteld door covid, maar staat nu 
op de planning voor februari 2021. De jaarlijkse Berkellanddag, die altijd in november 
plaatsvindt, is in 2020 niet doorgegaan. Planning was eerst in het voorjaar 2021, maar 
aangezien er voorlopig geen fysieke bijeenkomsten plaatsvinden, is de planning nu 
najaar 2021. Het bestemmingsplan buitengebied loopt door nu het voorontwerp heeft 
eind 2020 ter inzage gelegen. Normaal gesproken worden hier inloopbijeenkomsten voor 
gehouden, dit kon door covid niet. Dit is vervangen door vragen telefonisch te 
beantwoorden, door informatie toe te sturen en door digitale sessies te houden wanneer 
hier vraag naar was. Dit is goed verlopen. 

Hoe gaat het met de inwoner?
We zien dat de afzet en prijzen in de varkenshouderij enorm onder druk staan. Oorzaak 
hiervan is de sluiting van horeca en minder afzet naar het buitenland. Dit geldt ook voor 
de akkerbouw, de frites aardappelen blijven in de schuur want er is nauwelijks afzet. De 
financiële consequenties hiervan zijn enorm. In de melkveehouderij valt met name de 
afzet van de luxere producten weg, wederom omdat de horeca gesloten is, hetzelfde 
geldt voor de afzet van kalveren. Tegelijkertijd zien we dat boerderijwinkels in populariteit 
toenemen een grotere afzet kennen. Eenzaamheid ligt bij agrariërs echter wel op de loer, 
doordat erfbetreders niet meer komen maar alleen bellen. 

Sinds covid zijn er meer verzoeken binnen gekomen van mensen die een 
verblijfsaccommodatie willen starten. Met name zien wij een toename inverzoeken voor 
camperplaatsen en B&B’s. Mensen zien dat er geld te verdienen valt in de sector doordat 
de Achterhoek steeds meer aantrekt.

Wat zijn de verwachtingen voor de (middel)lange termijn?
Het is lastig inschatten wat de verwachtingen zijn voor het platteland op de lange termijn. 
Wel zal er goed gemonitord moeten worden wat er gebeurt met agrariërs die nu al onder 
(financieel) druk staan door covid. Het risico bestaat dat er meer schrijnende gevallen 
ontstaan. Het is goed hier oog voor te houden de komende periode, onder meer in 
samenwerking accountants en de LTO. De keukentafelgesprekken binnen het 
regiodealproject WATEA kunnen hier aan bijdragen. 

Verwachting toerisme en recreatie voor komend seizoen is dat veel mensen nog wachten 
met boeken of alvast voor safe gaan door een vakantie in Nederland te boeken. Duitsers 
blijven mogelijk nog even weg, maar die plekken worden wel opgevuld door 
Nederlanders. Op langere termijn is er mogelijk een positieve boost voor toerisme en 
recreatie in de Achterhoek (en Berkelland). Mensen gaan dan weliswaar in de zomer 
weer richting Italië en Spanje, maar zullen in het voor- en najaar naar verwachting sneller 
voor de Achterhoek kiezen tijdens een korte vakantie. Dit zal op termijn eventueel ook 
invloed gaan hebben op onze inkomsten uit toeristenbelasting. Mogelijk vallen deze voor 
2020 wat tegen, doordat groepsaccommodaties het echt heel zwaar te verduren hebben 
gehad, en het is de vraag of reguliere campings, B&B’s etc. die een mega goede zomer 
achter de rug hebben dit verschil goed hebben weten te maken. 



Financiën
Er zijn op dit moment geen directe financiële consequenties door covid voor het 
programma vitaal platteland. Mogelijk dat er op termijn meer inkomsten uit onze 
toeristenbelasting komen. 


